



KAYSERİ ESNAF ve SANATKARLAR ODALARI BİRLİĞİ



Sayı : O/10
Konu : Vergi Düzenlemeleri Hk.

06.01.2026

ODALARA 2026/01 SAYILI GENELGE

Bilindiği üzere, Vergi Usul Kanunu ile diğer vergi kanunlarında yer alan maktu tutarlardaki vergi ve harçlar ile vergi cezaları, her yıl, bir önceki yıla ait yeniden değerlendirme oranında artırılmak suretiyle yeniden belirlenmektedir. Hazine ve Maliye Bakanlığı, 2025 yılına ait yeniden değerlendirme oranını %25,49 olarak açıklamıştır.

193 sayılı Gelir Vergisi Kanunu'nun 21, 23/8, 31, 47, 48 mükerrer 80, 82, 86 ve 103'üncü maddelerinde yer alan maktu had ve tutarlar 2026 takvim yılında uygulanmak üzere 31 Aralık 2025 tarih ve 33124 (5.Mükerrer) sayılı Resmi Gazete'de yayımlanmıştır.

Bilgilerinizi ve gereğini rica ederiz.

Hüseyin TÜRKAY
GENEL SEKRETER

Şeyhi ODAKIR
BAŞKAN

Ek:

Maktu Had ve Tutarlara İlişkin Bilgi Notu (7 Sayfa)

Bilindiği üzere, Vergi Usul Kanunu ile diğer vergi kanunlarında yer alan maktu tutarlardaki vergi ve harçlar ile vergi cezaları, her yıl, bir önceki yıla ait yeniden değerlendirme oranında artırılmak suretiyle yeniden belirlenmektedir. Hazine ve Maliye Bakanlığı, 2024 yılına ait yeniden değerlendirme oranını % 25,49 olarak açıklamıştır. Yeniden değerlendirme oranına göre belirlenen ve **01 Ocak 2026** tarihinden itibaren geçerli olan bazı vergi ve harç tutarları aşağıdaki gibidir.

Fatura Kesme ve Amortisman Sınırı Arttı.

2025 yılında 9.900 TL olarak uygulanan fatura kesme zorunluluğuna ilişkin tutar 2026 yılı için **12.000 TL**'ye yükselmiştir. Mal ve hizmet satışları tutarının 12.000 TL'yi geçmesi halinde perakende satış fişi veya yazarkasa fişi yerine fatura kesilmesi zorunludur. Ayrıca, tutarı ne olursa olsun, müşterinin talep etmesi halinde her türlü mal ve hizmet satışlarında fatura düzenlenmesi gerekmektedir.

Amortisman sınırı da 2026 yılında 12.000 TL olarak belirlenmiştir. **Gerçek usulde vergiye tabi esnafımız**, 2026 yılında 12.000 TL'nin (KDV hariç) altındaki demirbaş, makine ve amortisman tabi diğer iktisadi kıymetleri doğrudan gider yazabileceklerdir.

Bilanço Usulüne Göre Defter Tutma Hadleri Yeniden Düzenlendi.

Bilanço usulüne göre defter tutma hadleri yeniden değerlendirme oranında artırıldı. Yeniden belirlenen hadler aşağıdaki gibidir.

1) Satın aldıkları malları olduğu gibi veya işledikten sonra satan ve yıllık alımlarının tutarı **2.500.000** veya satışları tutarı **3.500.000** lirayı aşanlar;

2) Yukarıda yazılı olanların dışındaki işlerle uğraşıp da bir yıl içinde elde ettikleri gayri safi iş hasılatı **1.200.000** lirayı aşanlar;

3) 1 ve 2 numaralı bentlerde yazılı işlerin birlikte yapılması halinde 2 numaralı bentte yazılı iş hasılatının beş katı ile yıllık satış tutarının toplamı **1.200.000** lirayı aşanlar.

Bilanço usulüne göre defter tutanlardan; bir hesap döneminin iş hacmi yukarıda yazılı hadlerden %20'yi aşan oranda düşük olursa veya arka arkaya 3 dönemin iş hacmi yukarıda yazılı hadlere göre %20'ye kadar düşüklük gösterirse işletme hesabı esasına geçebilirler.

İşletme hesabı esasına göre defter tutanlardan bir hesap döneminin iş hacmi yukarıda yazılı hadlerden %20'yi aşan oranda fazla olursa veya arka arkaya 2 dönemin iş hacmi yukarıda yazılı hadlere göre %20'ye kadar fazlalık gösterirse bilanço esasına geçerler.

Basit Usule Tabi Olmanın Parasal Şartları Yeniden Belirlendi.

Basit usulde vergiye tabi esnafımızın, kiralamış oldukları işyerlerinin yıllık kira bedeli toplamı büyükşehir belediye sınırları içinde 99.000 TL'yi, diğer yerlerde 60.000 TL'yi geçmemesi gerekmektedir. Kira tutarları bu hadleri aşan esnaf, (diğer şartları sağlasalar bile) gerçek usulde vergiye tabi olacaklardır.

İşyeri mülkiyetinin esnafın kendilerine ait olması, kira bedeli ile ilgili sınırlamanın geçersiz olmasını sağlamamaktadır. Böyle durumlarda işyerinin emsal kira bedeline bakılmakta olup emsal

kira bedeli (işyerinin belediyede kayıtlı vergi değerinin yüzde 5'i) yukarıdaki sınırların üzerinde olan esnafın da gerçek usulde vergiye tabi olmaları gerekmektedir.

Yıllık Alış ve Satış ile Hasılat Tutarları da Yeniden Belirlendi.

Basit usule tabi olunabilmesi için;

- 1) Satın aldıkları malları olduğu gibi veya işledikten sonra satanların yıllık alımları tutarının **1.200.000** lirayı veya yıllık satışları tutarının **1.900.000** lirayı aşmaması,
- 2) 1 numaralı bentte yazılı olanların dışındaki işlerle uğraşanların bir yıl içinde elde ettikleri gayri safi iş hasılatının **600.000** lirayı aşmaması,
- 3) 1 ve 2 numaralı bentlerde yazılı işlerin birlikte yapılması halinde yıllık satış tutarı ile iş hasılatı toplamının **1.200.000** lirayı aşmaması gerekmektedir.

Çay, Şeker, İçki, Sigara ve Akaryakıt Satanların Alış ve Satış Tutarları da Arttırıldı

Milli Piyango, akaryakıt, çay, şeker, içki, sigara ve bunlar gibi kar oranları emsallerine göre düşük olarak tespit edilen ürünlerin ticaretini yapan esnafın basit usule tabi olma şartlarını Hazine ve Maliye Bakanlığı ayrıca belirliyor. Münhasıran yalnızca bu ürünlerin ticaretini yapan esnafın 2025 yılında da basit usulden yararlanabilmeleri için; alış, satış veya hasılatlarının aşağıda belirtilen hadlere göre hesaplanan tutarları aşmaması gerekmektedir. Aşağıdaki tabloda yer alan tutarlar üzerinden belirlenecek olan hadler, 136 Seri No.lu Gelir Vergisi Genel Tebliğinde yer alan hesaplamalar doğrultusunda tespit edilecektir.

Emtianın Cinsi	Büyükşehir Belediye Sınırları Dışında Kalan Yerlerde		Büyükşehir Belediye Sınırları İçinde Kalan Yerlerde	
	Yıllık Alım Ölçüsü (TL)	Yıllık Satış Ölçüsü (TL)	Yıllık Alım Ölçüsü (TL)	Yıllık Satış Ölçüsü (TL)
Değerli Kağıt	2.100.000	2.200.000	2.500.000	3.000.000
Şeker - Çay	1.500.000	2.100.000	1.900.000	2.500.000
Milli Piy. Bil., Hemen Kazan, Süper Toto vb.	1.500.000	2.100.000	1.900.000	2.500.000
İçki (Bira ve Şarap Hariç) - İspirto - Sigara - Tütün	1.500.000	2.100.000	1.900.000	2.500.000
Akaryakıt (LPG hariç)	2.200.000	2.500.000	3.000.000	3.500.000

Basit usule tabi esnafımızın, belge vermedikleri günlük hasılatları için gün sonunda tek bir fatura düzenlemelerine ilişkin uygulama **31 Aralık 2026 tarihine kadar uzatıldı**. Buna göre basit usule tabi esnafımız 2026 yılında da toplu belge düzenleyebilecekler.

Ücret Gelirlerinin 2026 Yılı Gelir Vergisi Tarifesi (G.V.K. Madde 103)

190.000 TL'ye kadar	15%
400.000 TL'nin 190.000 TL'si için 28.500 TL, fazlası	20%
1.500.000 TL'nin 400.000 TL'si için 70.500 TL, fazlası	27%
5.300.000 TL'nin 1.500.000 TL'si için 367.500 TL, fazlası	35%
5.300.000 TL'den fazlasının 5.300.000 TL'si için 1.697,500 TL, fazlası	40%

Ücret Dışındaki Gelirlerin 2026 Yılı Gelir Vergisi Tarifesi (G.V.K. Madde 103)

190.000 TL'ye kadar	15%
400.000 TL'nin 190.000 TL'si için 28.500 TL, fazlası	20%
1.000.000 TL'nin 400.000 TL'si için 70.500 TL, fazlası	27%
5.300.000 TL'nin 1.000.000 TL'si için 232.500 TL, fazlası	35%
5.300.000 TL'den fazlasının 5.300.000 TL'si için 1.737.500 TL, fazlası	40%

Kira Gelirinde İstisna Sınırı 58.000 TL oldu.

Konut kira geliri elde edenler için getirilmiş bulunan ve 2025 yılında 47.000 TL olarak uygulanan istisna tutarı 2026 yılında 11.000 TL artırılarak **58.000 TL**'ye çıkarılmıştır. Bu istisnadan ticari, zirai ve mesleki kazançlarından dolayı yıllık beyanname verenler yararlanamamaktadırlar. Basit usulde vergiye tabi esnafımızın beyanname verme yükümlülükleri kaldırıldığından söz konusu istisnadan basit usuldeki esnafımız yararlanabilecektir.

Çalışanlara İşyerinde Verilen Yemeğin Vergi Dışında Bırakılan Tutarı 300 TL.

İşverenlerce, işyeri veya işyerinin müstemilatı dışında kalan yerlerde çalışanlara yemek verilmesi suretiyle sağlanan menfaatlere ilişkin olup 2025 yılında 240 TL olan istisna tutarı günlük 2026 yılında **300 TL.** olarak yeniden tespit edilmiştir.

Gelir Vergisi Kanunu'nda yapılan değişikliklerle, işverenler tarafından çalışanlara işyerinde veya müstemilatında yemek verilmeyen durumlarda, yemek bedelinin nakit olarak verilmesi suretiyle sağlanan menfaatler de istisna kapsamına alınmıştır. Bu istisnadan yararlanılabilmesi için; İşverenler tarafından işyerinde veya müstemilatında yemek verilmemesi, günlük yemek bedelinin **300** Türk Lirasını aşmaması, fiilen çalışılan günlere ilişkin olması gerekmektedir.

Engellilik İndirimi Artırıldı

Engelli çalışanların elde ettikleri gelirlerin vergilendirilmesi sırasında uygulanan engellilik indirimi tutarları 2026 yılında uygulanmak üzere, birinci derece engelliler için **12.000 TL**, ikinci

derece engelliler için **7.000 TL**, üçüncü derece engelliler için **3.000 TL** olarak tespit edilmiştir.

Çevre Temizlik Vergisi 2026 yılında Yeniden Değerleme Oranında Arttı

Esnafın 2026 yılında ödeyecekleri Çevre Temizlik Vergisi tutarlarında da yeniden değerlendirme oranında artış yapıldı.

İşyerleri için 2026 yılında uygulanacak çevre temizlik vergisi tutarlarını gösteren tablo aşağıdadır.

2026 Yılında B.B. Dışındaki Belediyelerde Uygulanacak Olan CTV Tarifesi

Bina Grupları	Bina Dereceleri ve Yıllık Vergi Tutarları (TL)				
	1. Derece	2. Derece	3. Derece	4. Derece	5. Derece
1. Grup	35.000	30.000	22.000	21.000	16.000
2. Grup	22.000	16.000	13.800	11.700	10.000
3. Grup	16.000	11.700	10.000	7.000	5.800
4. Grup	7.000	5.800	4.000	3.500	3.000
5. Grup	4.000	3.500	2.500	2.500	2.100
6. Grup	2.500	2.100	1.200	1.170	870
7. Grup	870	700	460	400	300

2026 Yılında Büyükşehir Belediyelerinde Uygulanacak Olan CTV Tarifesi

Bina Grupları	Bina Dereceleri ve Yıllık Vergi Tutarları (TL)				
	1. Derece	2. Derece	3. Derece	4. Derece	5. Derece
1. Grup	43.750	37.500	27.500	26.250	20.000
2. Grup	27.500	20.000	17.250	14.625	12.500
3. Grup	20.000	14.625	12.500	8.750	7.250
4. Grup	8.750	7.250	5.000	4.375	3.750
5. Grup	5.000	4.375	3.125	3.125	2.625
6. Grup	3.125	2.625	1.500	1.462	1.087
7. Grup	1.087	875	575	500	375

Çevre temizlik vergisi büyükşehir belediyelerinde % 25 artırımlı olarak uygulanıyor. Bu nedenle her yıl iki farklı tarife yayımlanıyor.

Konutlara ait çevre temizlik vergisi ise su tüketim miktarı esas alınmak suretiyle 2026 yılında metreküp başına büyükşehir belediyelerinde **4 TL**, diğer belediyelerde **3 TL** olarak uygulanacaktır.

Konutlara ait çevre temizlik vergisi ile yukarıda 1. tarifede yer alan tutarlar, kalkınmada

öncelikli yörelerdeki belediyeler ile nüfusu 5.000'den az olan belediyelerde % 50 indirimli olarak uygulanacaktır.

Motorlu Taşıtlar Vergisi Yüzde 18,95 Oranında Arttı.

2026 yılında ödenecek olan Motorlu Taşıtlar Vergisi % 18,95 oranında artırılmıştır. İlk taksiti Ocak ayının sonuna kadar ödenmesi gereken motorlu taşıtlar vergisinin 2026 yılı tarifi aşağıdaki gibidir.

a) (I) Sayılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi

1/1/2018 tarihinden (bu tarih dahil) sonra kayıt ve tescil edilen otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtları ve benzeri taşıtlar ile motosikletler aşağıdaki (I) sayılı tarife göre vergilendirilir.

Motor Silindir Hacmi (cm3)	Taşıtların Değeri (TL)	Taşıtların Yaşları ile Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)				
		1 – 3 yaş	4 – 6 yaş	7 – 11 yaş	12 – 15 yaş	16 ve yukarı yaş
1- Otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtları ve benzerleri						
1300 cm3 ve aşağısı	309.100'ü aşmayanlar	5.750	4.010	2.238	1.689	593
1300 cm3 ve aşağısı	309.100'ü aşp 541.500'ü aşmayanlar	6.319	4.409	2.459	1.861	655
1300 cm3 ve aşağısı	541.500'ü aşanlar	6.902	4.807	2.693	2.032	706
1301 – 1600 cm3	309.100'ü aşmayanlar	10.016	7.510	4.354	3.077	1.181
1301 – 1600 cm3	309.100'ü aşp 541.500'ü aşmayanlar	11.023	8.264	4.794	3.375	1.290
1301 – 1600 cm3	541.500'ü aşanlar	12.028	9.012	5.220	3.685	1.408
1601 – 1800 cm3	775.100'ü aşmayanlar	19.472	15.226	8.948	5.458	2.113
1601 – 1800 cm3	775.100'ü aşanlar	21.251	16.600	9.775	5.964	2.307
1801 – 2000 cm3	775.100'ü aşmayanlar	30.679	23.625	13.886	8.264	3.248
1801 – 2000 cm3	775.100'ü aşanlar	33.474	25.784	15.147	9.012	3.547
2001 – 2500 cm3	968.100'ü aşmayanlar	46.027	33.413	20.874	12.465	4.930
2001 – 2500 cm3	968.100'ü aşanlar	50.217	36.448	22.768	13.606	5.378
2501 – 3000 cm3	1.937.500'ü aşmayanlar	64.175	55.837	34.878	18.758	6.875
2501 – 3000 cm3	1.937.500'ü aşanlar	70.018	60.905	38.053	20.466	7.503
3001 – 3500 cm3	1.937.500'ü aşmayanlar	97.744	87.954	52.976	26.443	9.684
3001 – 3500 cm3	1.937.500'ü aşanlar	106.641	95.940	57.791	28.839	10.578
3501 – 4000 cm3	3.101.800'ü aşmayanlar	153.684	132.712	78.152	34.878	13.886
3501 – 4000 cm3	3.101.800'ü aşanlar	167.671	144.770	85.271	38.053	15.147
4001 cm3 ve yukarısı	3.683.200'ü aşmayanlar	251.554	188.627	111.714	50.206	19.472
4001 cm3 ve yukarısı	3.683.200'ü aşanlar	274.415	205.781	121.873	54.769	21.251
2- Motosikletler						
100 – 250 cm3'e kadar		1.069	799	589	362	136
251 – 650 cm3'e kadar		2.214	1.676	1.069	589	362
651 – 1200 cm3'e kadar		5.719	3.398	1.676	1.069	589
1201 cm3 ve yukarısı		13.876	9.167	5.719	4.540	2.214

b) (II) Sayılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi

(I) ve (I/A) sayılı tarifelerde yer alan otomobil, arazi taşıtı, kaptıkaçtı ve benzerleri ile motosikletler dışında kalan motorlu kara taşıtları, aşağıdaki (II) sayılı tarife göre vergilendirilir.

Taşıt Cinsi / Özellik	Taşıtların Yaşları ile Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)		
	1 – 6 yaş	7 – 15 yaş	16 ve yukarı yaş
1) Minibüs			
Minibüs	6.875	4.540	2.214
2) Panel, van ve motorlu karavanlar (Motor Silindir Hacmi)			
1900 cm ³ ve aşağısı	9.167	5.719	3.398
1901 cm ³ ve yukarısı	13.876	9.167	5.719
3) Otobüs ve benzerleri (Oturma Yeri)			
25 kişiye kadar	17.370	10.372	4.540
26-35 kişiye kadar	20.831	17.370	6.875
36-45 kişiye kadar	23.182	19.662	9.167
46 kişi ve yukarısı	27.811	23.182	13.876
4) Kamyonet, kamyon, çekici ve benzerleri (Azami Toplam Ağırlık)			
1.500 kg.'a kadar	6.163	4.094	2.004
1.501-3.500 kg'a kadar	12.488	7.234	4.094
3.501-5.000 kg'a kadar	18.763	15.616	6.163
5.001-10.000 kg'a kadar	20.831	17.690	8.292
10.001-20.000 kg'a kadar	25.036	20.831	12.488
20.001 kg ve yukarısı	31.315	25.036	14.548

c) (I/A) Sayılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi

31.12.2017 tarihinden (bu tarih dahil) önce kayıt ve tescil edilen otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtları ve benzeri taşıtlar, 197 sayılı Kanun'un geçici 8. maddesinde düzenlenen (I/A) sayılı tarife göre vergilendirilir.

Motor Silindir Hacmi (cm ³)	Taşıtların Yaşları ile Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)				
	1 – 3 yaş	4 – 6 yaş	7 – 11 yaş	12 – 15 yaş	16 ve yukarı yaş
Otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtları ve benzerleri					
1300 cm ³ ve aşağısı	5.750	4.010	2.238	1.689	593
1301 – 1600 cm ³	10.016	7.510	4.354	3.077	1.181
1601 – 1800 cm ³	17.705	13.829	8.145	4.957	1.917
1801 – 2000 cm ³	27.898	21.478	12.624	7.510	2.958
2001 – 2500 cm ³	41.840	30.372	18.977	11.333	4.479
2501 – 3000 cm ³	58.347	50.754	31.704	17.044	6.255
3001 – 3500 cm ³	88.859	79.955	48.158	24.031	8.813
3501 – 4000 cm ³	139.721	120.647	71.048	31.704	12.624
4001 cm ³ ve yukarısı	228.681	171.485	101.555	45.632	17.705

Maktu Damga Vergisi Tutarları Yeniden Belirlendi.

Buna göre, 2026 yılında verilecek beyannamelerden yıllık gelir vergisi beyannameleri için **1.189,50 TL**, kurumlar vergisi beyannameleri için **1.605,83 TL**, katma değer vergisi ve muhtasar beyanname ile diğer vergi beyannameleri için **791,02 TL**, belediye ve sosyal güvenlik kurumlarına verilen sigorta prim bildirgeleri için de **939,71 TL** damga vergisi ödenmesi gerekmektedir.